
هدفمندسازی و 
شفاف سازی بودجه؛ 

اقدام مهم وزارت 
ورزش و جوانان

کیومرث هاشمی، وزیر ورزش و 
جوانان ایران، در ادامه اقدامات 
بنیادین برای اصلاح و هدفمند 
کردن امور ورزش ایران، در جلسه 
هیأت اجرایی کمیته ملی المپیک، 
در خصوص سیاست های مشترک 
وزرات ورزش و کمیته ملی المپیک 
تصمیمات مهمی را اتخاذ کرد. 
مهم ترین دستاورد این تصمیمات، 
تدوین یک تفاهمنامه مالی مشترک 
بین وزارت ورزش، کمیته ملی 
المپیک و فدراسیون ها است تا بر 
اساس آن کمک های مالی که از 
سوی وزارت ورزش و کمیته ملی 
المپیک به فدراسیون ها پرداخت 
می شود در درجه اول هدفمند 
باشد و در درجه بعدی به صورت 
کاملاً شفاف و مشخص و بر اساس 
عملکرد هر فدراسیون صورت 
بگیرد. در واقع از این به بعد و طبق 
این تفاهمنامه مشترک، تناسب 
دقیقی بین آنچه که به فدراسیون ها 
پرداخت می شود و انتظاراتی که از 
آنها وجود دارد برقرار خواهد شد. 
عملکرد هر فدراسیون در زمینه 
مدال آوری و کسب موفقیت در 
میادین بین المللی و البته پرورش 
استعدادها و ایجاد زیرساخت ها 
باید معیاری برای اختصاص بودجه 
به آن فدراسیون باشد و این حلقه 
مفقوده ای بود که سال ها در ورزش 
ایران وجود داشت و در اکثر موارد 
اختصاص بودجه ها به صورت 
سلیقه ای و بدون برنامه مشخصی 
صورت می گرفت. حالا اما با تدبیری 
که وزارت ورزش به کار گرفته و 
با همکاری کمیته ملی المپیک، 
بودجه به درستی به فدراسیون ها 
اختصاص داده خواهد شد و 
هزینه کرد آن نیز با هدف گذاری از 
پیش تعیین شده صورت خواهد 
گرفت. از دیگر اقدامات مهم وزیر 
ورزش، تصمیم گیری در مورد 
اساسنامه های فدراسیون هاست. 
مشکلات و موانع هر فدراسیون در 
امور داخلی و بین المللی باید ملاک 
تدوین اساسنامه آن فدراسیون 
باشد و البته در نظر گرفتن قوانین 
داخلی کشور و تطبیق دادن آن با 
قوانین بین المللی نکاتی است که 
در تدوین اساسنامه مستقل برای 
هر فدراسیون باید مد نظر قرار 
گیرد. این اقدامی است که همکاری 
نزدیک فدراسیون ها و دولت را 
می طلبد و در این راستا وزارت 
ورزش و جوانان پیشقدم شده تا 
این دغدغه مهم جامعه ورزش را 

برای همیشه مرتفع سازد.

رونمایی از رقم قرارداد بازیکنان 
تیم ملی فوتبال ساحلی

دریافتی؛ فقط 10 درصد!
حمید بهزادپور، دروازه بان تیم ملی 
ساحلی از میزان دستمزد بازیکنان 
ملی پوش رونمایی کرد: »اجازه دهید 
یکی یکی رقم قرارداد بازیکنان تیم 
ملی را بگویم تا مردم در جریان 
باشند. کاپیتان تیم ملی مسلم 
مسیگر، باشگاه پارس جنوبی، 
قرارداد: 500 میلیون تومان؛ رضا 
امیری زاده، باشگاه گلساپوش، 250 
میلیون تومان؛ امیرحسین اکبری، 
باشگاه پارس جنوبی، 400 میلیون 
تومان، محمد معصومی، باشگاه 
گلساپوش، 250 میلیون تومان؛ 
علی میرشکاری، باشگاه گلساپوش، 
250 میلیون تومان، سعید پیرامون، 
باشگاه پارس جنوبی، 300 میلیون 
 ، ی شیرمحمد ی  مهد  ، ن ما تو
400 میلیون  ه چادرملو،  باشگا
تومان، محمدعلی مختاری، باشگاه 
گلساپوش، 400 میلیون تومان.« 
اما بهزادپور در پایان صحبت هایش 
ادعای عجیب تری را مطرح کرد 
و گفت علیرغم ناچیز بودن رقم 
قرارداد، هنوز 90 درصد همین مبلغ 

را هم دریافت  نکرده اند!
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سردار آزمون

تمجید دروسی از مهاجم ایرانی رم

دانیله دروسی، سرمربی رم در نشست خبری بعد از دیدار این تیم مقابل 
فروزینونه که با برتری 3 بر صفر جالوروسی همراه بود، اظهار داشت: »آزمون 
بازیکنی است که می تواند به عنوان بازی ساز بازی کند و در موقعیت سازی 
مؤثر باشد. او می داند چگونه بین خطوط بازی کند. ابتدا می خواستم به 
حسام عوار بازی بدهم که بازیکنی فوق العاده است. با این حال سردار 

عملکرد خوبی در تمرینات داشت و او را به زمین فرستادم.«

 محمدرضا مهدوی:

میانگین بالای سنی، عامل برخی اتفاقات در قطر شد

محمدرضا مهدوی، بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال کشورمان در خصوص 
عملکرد تیم ملی در جام ملت های آسیا، اظهار داشت: »در مجموع تیم 
بدی نبودیم ولی میانگین سنی تیم و برخی اتفاقات مانند نداشتن ریکاوری 
درست و مصدومیت برخی بازیکنان، این نتایج را رقم زد. سن و سال خیلی 
ملاک است و امیر قلعه نویی باید تغییرات اساسی در تیم ایجاد کند؛ البته 

کسی تصور نمی کرد ساختار دفاعی ما آنقدر متزلزل باشد.«

 وحید شمسایی:

حاضر نیستم لژیونرها ذره ای ضرر کنند

وحید شمسایی، سرمربی تیم ملی فوتسال کشورمان گفت: »به غیر از حسین 
طیبی سه بازیکن لژیونر ما سرباز هستند. اجازه سه ماهه این سه بازیکن ۲۹ اسفند 
تمام می شود اما ما اجازه دادیم تا ۲۰ فروردین بمانند. لژیونر شدن این بازیکنان 
از تیم ملی بوده و سعی می کنیم این موضوع مسالمت آمیز حل شود. هر کاری 
که بتوانم برای این بچه ها انجام می دهم و حاضر نیستم آنها ذره ای ضرر ببینند. 

پشتیبان بازیکنان هستم و دوست ندارم آنها در این موضوع آسیب ببینند.«

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

 zسرمقاله

فرخ حسابی
روزنامه نگار
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 zنقل قول

 zمصاحبه

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار

مهم ترین رویداد فوتبال ایران در روزهای 
اخیر، جام جهانی فوتبال ساحلی در 
امارات بود؛ مسابقاتی که در پایان با 
کسب عنوان سومی برای یوزهای ایرانی به 
پایان رسید. ملی پوشان ساحلی کشورمان 
با وجود بازگشت به ایران و گذشت 4 روز 
از دیدار نیمه نهایی مسابقات، کماکان 
در مورد حسرت های خود از باخت مقابل 
برزیل صحبت می کنند. دیداری که 
می توانست به سود ایران و تاریخ سازی 
فوتبال ساحلی کشورمان تمام شود. 
محمدعلی مختاری، مسلم مسیگر و امیر 
میرجلیلی دو بازیکن و دروازه بان فوتبال 
ساحلی کشورمان در گفت وگو با »ایران 
ورزشی« در مورد این مسابقات و باخت به 

برزیل این گونه صحبت می کنند.

مختاری: مدیون تمام بازیکنان هستم
محمدعلی مختاری، بازیکن تیم ملی که با 

7 گل زده به عنوان سومین گلزن مسابقات 
جام جهانی معرفی شد، می گوید: »سطح 
مسابقات خیلی بالا بود و تیم ها پیشرفت 
خوبی در این رشته داشتند. تیم ما در 
گروه بسیار سختی قرار گرفته بود اما 
خوشبختانه توانستیم با تلاش بچه ها هر 
3 دیدار مرحله گروهی را به پایان برسانیم 
و به مراحل بالاتر صعود کنیم. در مراحل 
بالاتر هم عملکرد خوبی داشتیم و تلاش 
کردیم که فینالیست شویم اما این اتفاق 
نیفتاد و به دیدار رده بندی رفتیم.« او 
صحبت های خود را این گونه ادامه می 
دهد: »تیم ملی در دو دوره قبل جام جهانی 
حضور نداشت و این موضوع باعث شد تا 
با انگیزه بیشتری وارد مسابقات شویم. 
تلاش ما این بود که غیبت های چند 
سال اخیرمان را به بهترین نحو ممکن 
جبران کنیم. برای کسب بهترین نتیجه 
خیلی زحمت کشیدیم و فکر می کنم 
کمترین حق مان حضور در فینال بود اما 
این اتفاق نیفتاد و مقابل برزیل در نیمه 
نهایی شکست خوردیم. در بازی با برزیل 
خوب شروع کردیم و جلو افتادیم اما 
فقط 40 ثانیه کم آوردیم که همین باعث 
شکست مان شد.« این بازیکن گلزن 

فوتبال ساحلی در خصوص کسب عنوان 
سومی جام جهانی می افزاید: »خداراشکر 
توانستیم سوم شویم و این عنوان سومی 
هم برای ما بسیار ارزشمند است. برای 
دومین بار است که در جام جهانی سوم 
می شویم و این باعث می شود تا در 
دوره های بعدی جام جهانی انگیزه قهرمانی 
در وجودمان حفظ شود. تیم ملی ساحلی 
ایران تیم خوبی است و شک نکنید که 
این تیم روزی قهرمان جام جهانی خواهد 
شد.« مختاری در خصوص کسب عنوان 
سومین گلزن مسابقات جام جهانی 
می گوید: »کسب عنوان سومین گلزن 
برتر مسابقات را مدیون تمام بازیکنان 
تیم هستم. همه بچه ها تلاش کردند و 
به من کمک کردند تا گل بزنم و من به 
این عنوان برسم. انگیزه اصلی من جدا از 
کسب عنوان آقای گلی، قهرمانی تیم ملی 
در مسابقات بود. در تمامی بازی ها هدفم 
کمک به تیم بود و به هیچ وجه به کسب 

عناوین فردی فکر نمی کردم.«

مسیگر: ناکامی فوتبال چمنی باعث 
شد تا نگاه ها به ما بیشتر شود

مسلم مسیگر، کاپیتان تیم ملی فوتبال 

ساحلی می گوید: »امسال جام جهانی 
برای ما از چند جهت حائز اهمیت بود؛ 
یکی اینکه بعد از غیبت دو دوره در 
مسابقات حاضر می شدیم و محکوم به 
کسب بهترین نتیجه در امارات بودیم 
که البته یکی از دلایل سوم شدن تیم 
ملی همین بود. دومین دلیل اهمیت 
جام جهانی برای ما ناکامی فوتبال چمنی 
در مسابقات جام ملت های آسیا بود. 
ناکامی تیم ملی چمنی باعث شد تا تمام 
نگاه ها به فوتبال ساحلی باشد که البته 
این توجه برای ما هم جای خوشحالی 
داشت و هم فشار را بیشتر می کرد.« او 
صحبت هایش را این گونه ادامه می دهد: 
»در بازی اول مقابل اسپانیا در خواب 
بودیم و فکر نمی کردیم که در جام 
جهانی هستیم. وقتی به خودمان آمدیم 
دیدیم که 3 گل عقب هستیم اما تیمی 
که همدل باشد و یک هدف داشته باشد 
می تواند عقب افتادگی خود را جبران 
کند که این اتفاق در بازی با اسپانیا افتاد 
و خوشبختانه توانستیم که این تیم را 
شکست دهیم. بعد از آن هم بازی به بازی 
بهتر شدیم. فوتبال ساحلی ایران جایگاه 
درخشانی در فوتبال ساحلی دنیا دارد.«

کاپیتان فوتبال ساحلی کشورمان در 
خصوص بازی با برزیل بیان می کند: »در 
بازی با برزیل استارت خوبی داشتیم و 
توانستیم دو گل به برزیلی ها بزنیم. این 
اختلاف 2 گله باعث شد تا کمی عقب تر 
برویم. علاوه بر این ما در بازی با برزیل 
بعد از گل دوم خسته شدیم و در واقع 
بنا به دلایلی 8 نفر بودیم و این موضوع 
باعث شد تا بچه ها با وجود خستگی 
زمان بیشتری بازی کنند. البته برزیل هم 
تیم قدرتمندی بود و بازیکنان این تیم 
پس از بازی اعلام کردند که فینال جام 
جهانی همین امشب بود. ما در این بازی 
تنها چند ثانیه کم آوردیم و همین باعث 
شکست مان شد.« مسیگر می گوید: 
»در بازی رده بندی زیبایی های فوتبال 
ساحلی را به نمایش گذاشتیم. این گونه 
نیست که فقط در آسیا حرفی برای گفتن 
داشته باشیم و تنها تیمی که می تواند 
ما را شکست دهد همان برزیل است. 
برای پیروزی مقابل برزیل مسیر سختی 
در پیش داریم و نیازمند حمایت بیشتر 
هستیم. ما باید در طول یک سال 4 بار با 
تیمی همچون برزیل بازی کنیم تا بتوانیم 

این تیم قدرتمند را شکست دهیم.«

رحمان رضایی، مربی تیم ملی فوتبال 
کشورمان با اشاره به توجه قلعه نویی به 
لیگ برتر گفت: »همیشه نگاه ایشان 
به لیگ بوده و الان هم است. امیدوارم 
همانطور که صحبت کردیم خروجی آن 
برای تیم ملی خوب باشد. فکر می کنم 
سرمربی تیم ملی به خروجی لیگ اهمیت 
می دهد. ان شاءالله از این خروجی لیگ 
بتواند بهترین ها را انتخاب کند.« او 
درباره اینکه بعد از جام ملت های آسیا 
2023 فشار انتقادات زیادی به دستیاران 
امیر قلعه نویی وارد شد، اظهار داشت: 

»مطمئناً وقتی تیم برنده نمی شود یا منجر 
به چنین نتیجه ای می شود، انتقادات زیاد 
است. در چنین شرایطی انتقادات از 
بازیکن، کادر فنی، فدراسیون و کلاً از همه 
جا زیاد است. حواشی زیادی هم به وجود 
می آید. بالاخره بعضی انتقادات جنبه 
دلسوزی دارد و یکسری هم انتقادات 
تخریبی دارند.« مربی تیم ملی ادامه داد: 
»برخی انتقادات هیچ جنبه و بار مثبتی 
برای تیم ملی ندارد. بهتر است که ما به آن 
مواردی که جنبه تخریبی دارد، فکر نکنیم 
و به آن دسته از انتقاداتی که بر اساس 

تعصب ملی و عرِق پرچم کشورمان که 
جنبه سازندگی دارند، به همه آنها توجه 
شود. این یک چیز طبیعی است که 
انتقادات زیادی شود. ما هم با جان و دل 
می پذیریم و می رویم بیشتر کار می کنیم 

که نتیجه بهتری بگیریم.« 
رضایی در مورد اینکه جام ملت های 
آسیا 2023 دستاوردی برای تیم ملی 
ایران و تجربه اندوزی بازیکنان جوان 
نداشت، گفت: »منظورتان از دستاورد 
چیست؟ در مورد تجربه اندوزی هم باید 
بگویم به این سرعت عملی نمی شود. 

کادر فنی جدید و آقای قلعه نویی که تیم 
ملی را گرفتند چند روز این بازیکنان در 
اختیارشان بودند؟ کل این تعداد روزها را 
بخواهیم حساب کنیم فکر کنم شاید 30 
یا 40 روز بیشتر نشود. پیش از برگزاری 
جام ملت ها تقریباً 10 روزی بازیکنان 
تیم را در اختیار داشتیم. مطمئناً به این 
سرعت شدنی نیست. یک دهه مربیان 
قبلی بودند و اکثراً هم با این بازیکنان 
کار کردند. آیا چیزی به تیم ملی اضافه 
کردند؟ وقتی در یک دهه نشد در یک 
سال هم انجام نمی شود. این روند به 

همان شکل قبلی نخواهد بود و بازیکنان 
جدید انتخاب خواهند شد. ان شاءالله 
لیگ پرباری داشته باشیم و خروجی 
خوبی برای تیم ملی داشته باشد.« او 
درباره تغییرات احتمالی لیست تیم ملی 
برای بازی با ترکمنستان در مقدماتی جام 
جهانی 2026، عنوان کرد: »حتماً شاهد 
خواهیم بود. عرض کردم باید بتوانیم با 
مطالعه روی بازی های لیگ، بازیکنان 
بااستعداد بیشتر و سن کمتر پیدا کنیم 
که ان شاءالله بتوانیم آینده خوبی برای 

تیم ملی بسازیم.«

واکنش دستیار قلعه نویی به انتقادات

رضایی: مربیان قبلی در یک دهه چه چیزی به تیم ملی اضافه کردند؟

 zخبر

میرجلیلی: 
برزیلی ها ایران را 
حریف اصلی شان 

می دانستند
امیر میرجلیلی، 

دروازه بان تیم ملی 
فوتبال ساحلی که 

عملکرد درخشانی در 
جام جهانی داشت، 

می گوید: »اکثر 
دروازه بان های حاضر در 

این دوره از مسابقات 
عملکرد خوبی داشتند 
و اکثراً توپ گیر بودند، 
خیلی از آنها بازی با پا را 

انجام نمی دادند و تنها 
من و حمید بهزادپور 
این گونه بودیم و با 

پا بازی می کردیم و در 
گلزنی و پاس گل نقش 

داشتیم. بازی با پا و 
شوت زنی دروازه بان ها 

در دستور کادر فنی 
بود و خدا را شکر 

توانستیم دستور کادر 
فنی را به خوبی انجام 

دهیم. من در این 
مسابقات 2 گل زدم و 3 

پاس گل دادم.«
او در خصوص بازی با 

برزیل بیان می کند: 
»برزیلی ها پس از 

پیروزی مقابل ما به 
گونه ای خوشحالی 

کردند که انگار قهرمان 
جام شدند در حالی 

که بازی آنها با ما نیمه 
نهایی بود و آنها 

باید در فینال بازی 
می کردند و قهرمان 
می شدند. آنها ایران 

را حریف اصلی شان در 
کسب عنوان قهرمانی 

می دانستند و بازی 
با سایر تیم ها برای 

برزیلی ها اهمیت 
چندانی نداشت. 

بازی پایاپایی با برزیل 
داشتیم و تنها 40 

ثانیه مقابل این تیم 
کم آوردیم که همین 
ثانیه ها برای پیروزی 

این تیم قدرتمند کافی 
بود.«

ZOOM

حسرت ادامه دار ساحلی بازان از باخت مقابل برزیل در نیمه نهایی

 روایت ستاره هــــــــای بــی ادعا: 
تنها 40 ثانیه کم آوردیــــــــــــم


